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Gyermeknapra
Május utolsó vasárnapján megkülönböztetett szeretettel kö-
szöntjük Szarvas és térsége valamennyi gyermekét, a karonülõ
csecsemõtõl a bölcsödésektõl, óvodásoktól, a kisiskolásokon,
kis-, és nagykamaszokon át a felnõttkor határára érkezõ, épp
mostanában érettségizõkig. Meggyõzõdésünk szerint a társada-
lom és a csládok fejlõdése szempontjából is fontos, és kitün-
tetett szerep a tiétek, s mi, mai felnõttek azért dolgozunk, hogy
majdan ti, a felnövekvõ generáció, magatoknak, s nekünk �
akkor már idõseknek � boldog és békés életet teremtsetek. Kí-
vánjuk, érezzétek jól magatokat a gyermeknapon, játsza-
tok, tanuljatok, leljétek meg örömeteket, sikereiteket a csa-
ládban, a társadalomban. Szeretettel üdvözöl benneteket:

Domokos László Babák Mihály
országgyûlési képviselõ polgármester

Köszöntjük a
gyermekeket

Az elõttünk álló hétvégén köszöntjük, ünnepeljük gyermeke-
inket, a gyermekeket nevelõ családokat. Õszinte szívvel kö-
szöntöm városunkban, a környezetünkben lévõ települése-
ken élõ gyermekeket, kívánok mindõtöknek örömteli, felhõt-
len gyermekkort, jó egészséget, sok örömet és boldogságot.
Kívánom mindõnknek, hogy ne csak az ünnepnapokon, ha-
nem az év mimnden napján kapják meg a szeretetet, az odafi-
gyelést, a törõdést és figyelmet a szülõi, társadalmi támogatást,
mindent ami teljes gyermeki életükhöz, fejlõdésükhöz szüksé-
ges.
Önöknek kedves szülõk kívános gyermekeikhez sok örömet,
lehessenek büszkék rájuk.

Földesi Zoltán
országgyûlési képviselõ

Tíz turnusban, összesen hat-
vanan vehetnek majd részt az
ingyenes oktatásban. (Az õszi,
téli tanfolyamokra lehet még je-
lentkezni.)

Ottjártunkkor az elsõ turnus
résztvevõi � összesen hatan � a
számítógépek mellett ülve ép-
pen üzeneteket küldtek egymás-
nak az interneten. Merthogy
már az internethasználat alapja-
it is sikerült elsajátítaniuk.
Szloszjár Edit könyvtári infor-
matikus, a tanfolyam vezetõje
mindig éppen akkor és éppen
annál a számítógépnél volt, ahol
éppen segítségre volt szükség,
mert valaki elakadt valamiben,
vagy csupán kérdezni szeretett
volna valamit.

A rövid körkérdésünkre ka-
pott válaszokból kiderült, hogy
a résztvevõk korábban alig-alig
rendelkeztek számítógépes ta-
pasztalattal, sõt akadt, aki a tan-
folyam indulásakor �teljesen
kezdõként� ült le a gép mellé. A

Internetezni tanulnak
Nemcsak a számítógépkezelés legfontosabb alapjait, de az
internet használatának csínját-bínját is megismerhetik
azok a felnõttek, akik a Városi Könyvtár ingyenes, 5x4 órás
tanfolyamának valamelyikére jelentkeztek. Mint arról már
lapunkban is hírt adtunk, a tanfolyam költségeinek fede-
zetére szolgáló összeget és a technikai eszközöket pályá-
zat útján nyerte a könyvtár.

múlt heti volt a negyedik foglal-
kozás, s mint elmondották, ez-
alatt a néhány (mintegy 15 órá-
nyi) ismerkedés, gyakorlás alatt
is sokmindent sikerült már elsa-
játítaniuk a számítógép haszná-
latával kapcsolatosan. Általános
sikert aratott az internet: a részt-
vevõk közül volt aki úgy dön-
tött, otthon is bevezeti és hasz-
nálja majd ezt a lehetõséget. A
tanfolyam elvégzésére egyéb-
ként a legtöbben azért vállal-
koztak, mert mindennapi mun-
kájukban szükségük van a szá-
mítógépes alapismeretekre, illet-
ve az internethasználatra.

Természetesen ez alatt a húsz
óra alatt nem lehet mindent
megtanulni, csupán néhány
alapvetõ ismeretre tesznek szert
a résztvevõk. Gyakorlásra azon-
ban továbbra is lehetõségük
van, hiszen a könyvtár egy tel-
jes éven át ingyenes interne-
tezési lehetõséget biztosít szá-
mukra.                                            L.J.

Az elmúlt héten pénteken ismét
rendkívûli ülést tartottak a szar-
vasi képviselõtestület tagjai, mint
Mihaleczné Kovács Mária jegyzõ-
tõl tudjuk, ezúttal is a közbeszer-
zési eljárások kapcsán kellett
döntést hozni. A nyilvános ülésen
elõbb a Vajda Péter Gimnázium
közbeszerzésével kapcsolatban
kellett dönteni a beruházás kivite-
lezõjérõl. Két pályázó adott aján-
latot � az Integrál Rt. és a BÁÉV Rt.
�, az Integrálé volt a kedvezõbb,
mégis hosszabb vita bontakozott
ki a döntés elõtt, hiszen a kedve-
zõbb ajánlat is több, mint 40 mil-
lióval haladta meg a rendelkezés-
re álló forrást, és a címzett támo-
gatás folyósításának ütemezésével
sem egyeztek a határidõk � tud-
tuk meg a jegyzõtõl. A testület vé-
gül a beruházás bonyolítójának, a
Thermál-Ber Kft.-nek javaslatára
úgy döntött, hogy a beruházás
elsõ ütemének � a gimnázium �A�
épületének teljes felújítása � gyõz-
tes pályázójaként az Integrál Rt.-t
hirdeti ki, 2003. augusztus 20-iki

Rendkívûli testületi
befejezési határidõvel, míg a má-
sodik ütem � a sportcsarnok fel-
építése � pályázatát eredményte-
lennek nyilvánítja, mivel nem ér-
kezett megfelelõ ajánlat, és új
közbeszezési eljárást indít.

A Szarvas és Gyomaendrõd kö-
zötti Érparti-kerékpárút I./a üte-
mének kivitelezõjét is a
rendkívûli ülésen választották ki,
eredményesnek nyilvánítva a
közbeszerzési eljárást. A négy
ajánlat közül a Strabag Építõ Kft.
50 millió 80 ezer forintos ajánla-
ta lett a gyõztes, a tervek szerint
június 7-én írják alá a felek a szer-
zõdést, június 10-én adják át a
munkaterületet. A Kossuth utcai
gyógyfürdõ rekonstrukciójáról is
volt elõterjesztés, melyben a testü-
let jóváhagyta újabb három pályá-
zat benyújtását, a saját erõ csök-
kentése érdekében. Közbeszerzé-
si eljárás indításáról is döntött a
testület, a Zrínyi utcán építendõ
szociális bérlakások átdolgozott
tervei alapján, melyben a Város-
terv Kft. költségtakarékosabb

megoldásokat alkalmazott. A
Benka Gyula útépítés határidejét,
a kivitelezõ kérésére június 15-re
módosították, ugyanakkor dön-
töttek a Bagi János utcai lakossági
útépítés önkormányzati hozzájá-
rulásáról, így a Benka útépítéshez
kapcsolódva a Bagi utcai útépítés
is megvalósulhat. Döntött a testü-
let a Mittrovszky-kastély udvari
homlokzatának felújításáról,
amit 12 millió 990 ezres költség-
vetéssel a Komép Kft. végez. A
Szlovák Iskola beruházása is na-
pirenden volt, a testület visszatért
a kezdeti elképzelésekhez � miu-
tán az idõközben felvetõdött in-
gatlanvásárlási lehetõség túl
drágának bizonyult �, a teljes
rekonstrukció, az óvoda, isko-
la, kollégium egy tömbben való-
sul meg, ennek megfelelõen tár-
gyalnak a jövõ héten a terve-
zõvel. Végezetül foglalkoztak
a képviselõk a múzeum kéré-
sével, s biztosították a megválto-
zott munkaképességûek foglal-
koztatását célzó pályázat önerejét.

Meghívó
A Chován Kálmán

 Mûvészeti Alapiskola
Képzõmûvészeti Tagozata

tisztelettel meghívja
növendékeinek
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Az 1997. óta végzett munká-
ról Bõdi Jánosné, a Szövetkezet
Igazgatóságának elnöke el-
mondta, hogy ez az öt év nem
volt könnyû. Mégpedig azért
nem, mert jelentõs változások
mentek végbe a gazdasági kör-
nyezetben, élezõdött a verseny-
helyzet, a nagyobb vidéki váro-
sokban (így Békéscsabán is) be-
vásárlóközpontok épültek, s

 A Szarvas és Vidéke Általános Fogyasztási és Értékesítõ Szö-
vetkezet május 17-én, pénteken tartotta küldöttgyûlését
az Árpád Szálló dísztermében. Az idei küldöttgyûlésen nem
csupán az elõzõ év eredményeirõl és a jövõbeni tervekrõl
volt szó, hanem tisztségviselõket is választottak, lévén az 5
éves választási ciklus végetért, lejárt a küldöttek, az Igaz-
gatóság és a Felügyelõ Bizottság mandátuma.

Küldöttgyûlés a Szarvas és Vidéke ÁFÉSZ-nél

�Nem volt könnyû öt év�

több magánkereskedõ is bõví-
tette üzlethálózatát. A Szarvas és
Vidéke ÁFÉSZ azonban a ver-
senyhelyzet élezõdése ellenére
is nyereségesen gazdálkodott (öt
év alatt 50 milliós ered-
ménnyel), s a kiskereskedelem-
bõl származó árbevétele  meg-
kétszerezõdött. Az elmult eszten-
dõben az árbevételbõl 1,7
milliárt Ft az 1999-ben létreho-

zott Szarvas Coop RT-nél, 29
millió Ft pedig az ÁFÉSZ-nél re-
alizálódott.

Beruházásokra az elmult öt
év alatt 145 millió Ft-ot fordított
az ÁFÉSZ. Ebbõl az összegbõl
újabb üzlethelyiségeket vásárol-
tak (Tótkomlóson, Gádoroson,
Orosházán), s több üzletet is fel-
újítottak, korszerûsítettek illet-
ve berendezéseket vásároltak.

A szövetkezet kereskedelmi
tevékenységében továbbra is az
élelmiszerforgalom a meghatá-
rozó, de jelentõs az iparcikk üz-
letek forgalma is (szarvasi bútor-
bolt, gazdabolt, békésszentand-
rási, csabacsüdi és kondorosi
iparcikk bolt).  Ma már a megye
12 településén megtalálhatók a
Szarvas Coop Rt élelmiszerüzle-
tei. Mint az elnökasszony elmon-
dotta, a vásárlók körében igen
nagy sikere van a törzsvásárlói
kártyarendszernek, illetve az ol-
csó, ugyanakkor jó minõségû
COOP márkatermékeknek, me-
lyekbõl ma már több mint 200
félét találnak a vásárlók az üzle-
tek polcain. A forgalom növeke-
désével párhuzamosan nõtt az
ÁFÉSZ-dolgozók munkabére is.
Az 1997-es 30.100 Ft-tal szem-
ben 2001-ben már 69.000 Ft
volt az átlagbér a szövetkezet-
nél.

Folytatás a 3. oldalon

Szemlét és megbeszélést tartott május 21-én, kedden Szar-
vason a Békés Megyei Vízmûvek vállalat üzemviteli osztály-
vezetõje Rung Attila és fõtechnológusa Schalbert Géza. A
szakemberek mostani ittlétének célja, hogy megállapítsák,
mi okozza a városban már hetek óta észlelhetõ kellemetlen
szagot és, hogy intézkedéseket határozzanak meg az okok
megszüntetésére.

Bûzhelyzet:

Sok jóra még ne számítsunk

Rung Attila kedden tájékoztat-
ta lapunkat arról, hogy bár a
szarvasi szennyvíztisztító tele-
pen két héttel ezelõtt vett minta
elemzése szerint a telepen akkor
még nem volt kimutatható elté-
rés a normális üzemi körülmé-
nyek mellett szokásos viszo-
nyokhoz képest, õk is észlelték
a szagot, mely szinte az egész
várost elárasztotta. Már akkor
megállapították, hogy a déli el-

vezetõ rendszeren jön be az a
szennyvíz, ami a szagot elõidé-
zi. Ezen az elvezetõ rendszeren
több ipari üzem elõtisztított
szennyvize halad a szennyvíz-
tisztító felé. Megkezdték az érin-
tett üzemek szemrevételezését
és megfelõ módon mintákat vet-
tek az azok által a városi szenny-
vízhálózatba bocsátott elõtisztí-
tott szennyvizekbõl. Egy he-
lyen, a Katech Rt. üzemében ta-

láltak a szokásostól eltérõ körül-
ményeket. Bár ott méréseik sze-
rint a megengedettnél magasabb
szervesanyagtartalmú vizet en-
gedtek a hálózaba, a vízmû vál-
lalat szakemberei valószínûsí-
tik, hogy nem ez az egyetlen
oka a mára kialakult helyzet-
nek. Folytatják tehát a vizsgáló-
dást az üzemekben és a csator-
narendszerben.

Ugyanakkor � az elmúlt hét
második felében már a szenny-
víztisztító telepen is jelentkez-
tek a problémák. Az akkori min-
tavétel mostanra megérkezett
eredményei bizonyítják, hogy a
telepre érkezõ szennyvíz
szervesanyag tartalma legalább

nyolcszorosa volt a megenge-
dettnek. Ez is ara utal, hogy ipa-
ri szennyezõdés okozhatja a
problémát, mivel a szakembe-
rek szerint a lakossági szenny-
víz nem képes ilyen mértékû
szervesanyaggal terhelni a rend-
szert. A biológiai bontásos techno-
lógiáju tisztító telep ezt a mennyi-
séget nem volt képes feldolgozni.
Ennek következményeként a telep
is a kellemetlen szag forrásává
vált, a megengedett szervesanyag
határértéket túllépõ tisztított
szennyvizet bocsátott az élõ Kö-
rösbe, amiért természetesen a vál-
lalatot is megbírságolta a környe-
zetvédelmi hatóság.

Folytatás a 3. oldalon


